
گزارش
 »چراغ های روشن شهر« 

روانه بازار نشر شد
کتاب »چراغ های روشــن شــهر« نوشــته فائزه 
ساسانی خواه توسط انتشــارات سوره مهر منتشر 

و راهی بازار نشر شد.
به گزارش مهر، کتاب »چراغ های روشــن شهر« 
نوشته فائزه ساسانی خواه به تازگی توسط انتشارات 
ســوره مهر منتشر و روانه بازار نشر شده است. این 
کتاب در بردارنده خاطرات فرهادی اســت، روایت 
روزهای پیش از پیروزی انقلاب اسلامی و حضورش 
در فعالیت هــای فرهنگی و تحول شــخصیتش تا 
 ســال های پس از پیــروزی و آغاز دفــاع مقدس 

مردمی ایران است.
این کتــاب در ۳۰ فصــل و به عــلاوه یک بخش 
پیوست ها آماده و تدوین شــده است. فرهادی در 
زمان آغاز جنگ دختری ۱۵ ساله است و قرار است 
وارد دوره متوسطه شــود که آتش ماشین جنگی 
صدام مدارس را به تعطیلی می کشــاند و فرهادی 
را عازم مســجد جامع خرمشهر می کند. مسجدی 
که مرکز هدایــت کمک های مردمی در زمینه های 
گوناگون بوده و پایگاه مقاومت مردم شهر محسوب 

می شده است.
در بخشــی از ایــن کتاب که مربوط بــه روزهای 
آغازین جنگ و مقاومت مردم در خرمشــهر است 

می خوانیم:
صبح که برای نماز بیدار شــدیم، صدای انفجارها 
بیشــتر و نزدیک تر شده بود. بعد از صبحانه، رادیو 
را روشــن کردیم. گوینده رادیــو مردم را به حفظ 
آرامش و صبر دعوت می کرد. از مردم می خواســت 
با توجه به احتمال قطع شدن آب، هر چه می توانند 

آب ذخیره کنند.
قابلمه ها را از آشــپزخانه بیــرون آوردیم. یکی از 
قابلمه هــا پر از شــکر بود. اشــرف آن را در ظرف 
دیگری خالی کرد. قابلمه ها را پر از آب کردیم. بعد، 
من و اشــرف به سمت مسجد جامع راه افتادیم. به 
زن عمو ســپردم اگر بابا آمد دنبالم، بگوید خیالش 

راحت باشد جای دوری نمی رویم.
راهی مســجد جامع شدیم تا هر کاری از دستمان 
برآمد انجام دهیم. تجمع مردم، مثل روز قبل، زیاد 
بود. آنجا شــنیدیم خیابان شــهید مقبل را با توپ 
زده اند. خیابان شــهید مقبل نزدیــک خانه عمو 
بود. با شــتاب برگشــتیم ببینیم چه اتفاقی افتاده 
است. نرسیده به خیابان از زمین دود بلند می شد. 
جلوتر رفتیم. چند خانه خراب شده بود. جمعیت، 
جلــوی خانه ها ازدحــام کرده بود. چنــد نفر مرد 
اجازه نزدیک شــدن به آنجا را نمی دادند و از مردم 
می خواســتند متفرق شوند تا ازدحام مانع کارشان 
نشــود. بهت زده به دور و برم و به خانه های ویران 
شــده نگاه کردم و با خودم گفتــم: »عراقی ها از 
چه ســلاحی استفاده می کنند که خونه ها رو روی 
ســر مردم خراب می کنه؟ توی این خونه چند نفر 
زندگی می کــرده اند؟ چند نفر زنــده از زیر آوار 
بیرون اومده اند؟ چند نفر شــهید شده اند؟ به چه 

گناهی شهید شده اند؟
مجروحان و شــهدا را خاک آلــود و خونی از زیر 
آوار بیرون می کشــیدند و توی ماشینی که در آن 
نزدیکی بود می گذاشــتند حضور مان در آنجا بی 

فایده بود. به سمت خیابان نقدی برگشتیم...
چند دقیقه بعد، یکی از پسرها آمد توی حسینیه و 

رو به ما گفت: »خواهرها کفن ها آماده شد؟«
با شنیدن اسم کفن تکانی خوردم. ناباورانه از خودم 
پرســیدم: »پس این پارچه ها که ما می بریم کفنه؟ 

وای خدا!« اولین بار بود کفن می دیدم.«
چند بار وســایل امدادگری و وســایل پانسمان را 
داخل جعبه های خالی مهمات گذاشتیم و با وانت 
بــه طرف پلیس راه بردیم کــه یکی از نقاط اصلی 
درگیــری بود و تحویل نیروها دادیم و برگشــتیم. 
یــک بار هم با گروه مبارزین مکتب اســلام، گروه 
آقــای کاظمی، همراه مریم و زهره به طرف پلیس 
راه رفتیم. تا سه راه خرمشهر رفتیم، ولی نیروهایی 
که آنجا بودند، جلوی ماشــین را گرفتند و گفتند: 
»کجا؟! کی گفته شــما بیایید اینجا؟! اینجا جای 

شماها نیست!«
مردها ما را پیاده کردند و خودشــان به طرف نقاط 
دیگری رفتند. چند روزی به سرم زده بود هر طور 
شــده خودم را پیاده به یکــی از خطوط درگیری 
برسانم. فکرم را با مریم در میان گذاشتم. مخالفت 
کرد و در جوابم گفت« »با ای سِرِت! دیوانه شدی؟! 
اگه توی مسیر خلوت اتفاقی برات بیفته چی؟! می 
خوای دســت ســتون پنجم بیفتی؟! اگه عراقی ها 

اسیرت کردند چی؟!
مریم درست می گفت، ولی وضعیت بحرانی خطوط 
بــه امدادگر و کمک احتیاج داشــت. در این چند 
روز، عمــده کارهایمان رســیدگی به مجر و حانی 
بود که از خطوط درگیری یا ســطح شهر به مطب 
می آوردند. ســعی می کردم کمــک حال بچه هایی 
باشم که واردترند. چند روز اول حضورم در مطب، 
وسایل پانسمان مثل گاز و بتادین و داروهای مورد 
نیاز را بــه دکترها یا امدادگران می دادم. بعد کمی 
دل و جرئت پیدا کردم و باند و گاز برای مجروح ها 
گذاشــتم و زخم هایشان را شســت و شو دادم. در 
حین کار، تجربه کســب می کــردم و هر اطلاعات 
جدیدی درباره پانســمان مجروحان را در حافظه 

می سپردم تا به موقع استفاده کنم.
این کتاب در ۵۴۳ صفحه همراه با عکس ، شمارگان 
هزار و ۲۵۰ نســخه و قیمت ۹۰ هزار تومان عرضه 

شده است.

معرفیکتاب

هنر و تجربه گونه غیر تجاری ســینما اســت که به اکران 
آثاری می  پردازد که شــاید در مسیر سینمای بدنه، گیشه 
موفقی نداشــته باشد، اما این گونه از سینمای ایران امروز 
مخاطب خود را پیدا کرده و در شرایطی مطلوب به سمت 

قله اهدافش حرکت می کند.
ســینما هنری است که شــاید از میان گونه های مختلف 
هنری ـ نمایشــی مخاطب بیشتری داشــته باشد، هنری 
که در بســیاری از موارد در طول تاریــخ با پیام های مهم 
روی پــرده نقره ای رفته و در مواردی هم با نگاهی تجاری 
دست به اکران فیلم زده است. شاید هیچ کدام از این موارد 
مضر نبوده و حتی برای هنز هفتم مفید هم باشند. سینما 
هــم فیلم هنری ـ اجتماعی نیاز دارد حتی اگر گیشــه را 
 نترکانــد و هم فیلمی پرفروش نیــاز دارد که به اقتصادش 

لطمه وارد نشود.

سینمای هنر و تجربه،  شریف های بی طمطراق
گروه ســینمایی هنر و تجربه به عنوان گروه سینمایی غیر 
تجاری ســینمای ایران فعالیت خود را از سال ۹۲ با اکران 
فیلم هــای هنری و تجربی در مؤسســه ســینمایی هنر و 
تجربه ایرانیان، آغاز به کار کرد در این مدت و با ۸ ســال 
فعالیت توانســت با اکران بیش از صدها فیلم ســینمایی، 
مســتند، کوتاه و انیمیشن از هزاران سینماگر در این گروه 
با اســتقبال بســیار زیاد مخاطبان روبرو شود و شاهد یک 
تجربه منحصر به فــردی از نمایش فیلم هایی که هیچگاه 
تا آن زمان رنگ پرده ســینما را به خــود ندیده بودند در 
سینمای کشور باشیم. هنر و تجربه هویتی که این گروه به 
سینمای کشور داد، باعث شد تا فیلم های هنری که پشت 
خط اکران مانده بودنــد، روی پرده بروند و حتی خیلی از 
سینماگران کشــور که رغبتی به اکران فیلم های خود در 
بدنه ســینمای اصلی نداشتند از این طریق فیلم های خود 

را در این گروه اکران کنند.
در این سال ها آن دسته از فیلم های با ارزشی که در مقابل 
فیلم های غیرتجاری قرار داشــتند فرصت اکران  و کســب 
جایگاه شایسته و درخوری را در جامعه سینمایی توانستند 
کســب کنند و از این طریق خدمات زیــادی را به ارتقای 
دانش ســینمایی تماشــاگران و همچنین ارتقای کیفیت 

هنری سینمای کشور کردند.
فیلم هایی که در این گروه اکران می شود بدون توقع فروش 
بالا و با خاطری راحت تنها به بعد هنری و سینمایی فبلم 
توجــه می کنند، این اتفاق باعث می شــود تــا فیلم های 
تجربی که کارگردانشــان به اصطلاح کار اولی است اقبال 
زیادی به این حوزه داشته باشــند، از طرفی طیف سینما 
دوســتانی که علاقه مند به وجهه هنــری و اجتماعی آثار 
 ســینمایی هســتند به این گــروه ســینمایی روی آورده 

و مخاطبش شده اند.

گوشه ای از آثار موفق هنر و تجربه
امیرعبــاس ربیعی کارگردان دو فیلم ســینمایی »ضد« و 
»لباس شــخصی« درباره این گونه از سینمای ایران گفته 
است: هنر و تجربه سینمای خاص تری نسبت به سینمای 
بدنه است، باید نخبگان و مخاطبان خاص سینما در جریان 
سینمای هنر و تجربه و فیلم هایش قرار بگیرند و این گونه 
سینما بیش از بیش تبلیغ شود تا تمام مردم با این سینما 

آشــنا شوند.« وی ادامه داد: »فیلمســازانِ بسیاری از این 
روال عبــور کرده انــد؛ چه در محتوا، فــرم و ایده. طبیعتا 
مخاطب این ســینما هم به این گونه اســت و مخاطبش 

خاص تر، اندیشمندتر و نخبه تر است.«
این کارگردان و نویسنده ســینما تصریح کرد: »مسئولین 
فرهنگی باید به ســینمای هنر و تجربه به اندازه سینمای 
بدنــه توجه کنند و آن را جدی بگیرنــد چرا که آثار قابل 

قبولی در این سینما تولید می شود.«

از تعطیلی تا شروع دوباره
رفته رفته مدیران سینمایی دولت قبل از اهمیت این گروه 
سینمایی کاستند، با این اتفاق هنر و تجربه کم کم از رونق 
افتاد، این اتفاق تا دو سال گذشته و در دولت سیزدهم هم 
ادامه پیدا کرد تا اســفندماه ســال ۱۴۰۰ که موسسه هنر 
و تجربه به عنوان محور اکران فیلم های کوتاه، انیمیشــن، 
مســتند و فیلم های بلند هنری و تجربی در ایران عملًا از 
سوی سازمان سینمایی سلب اختیار مسئولیت شد و جعفر 
صانعی مقدم مدیرعامل این مجموعه اســتعفای خود را به 

هیات مدیره داد.
تعطیلی هنر و تجربه یک سال به طول انجامید تا نهایتا با 
اعلام محمد خزاعی این گروه ســینمایی تبدیل به یکی از 
زیرمجموعه های مرکز گسترش سینمای مستند، تجربی و 
پویانمایی شد، حالا هنر و تجربه از یک مؤسسه سینمایی 
مســتقل تبدیل به یکی از زیر مجموعه  یکی از بخش های 
سازمان سینمایی شده بود، خیلی از منتقدان در آن زمان 
این اقدام را برخلاف ســود سینما دانســته و آن را باعث 

تعطیلی دائمی هنر و تجربه عنوان کردند.
در نهایــت در تیرمــاه ســال گذشــته بــود کــه محمد 
حمیدی مقــدم به عنوان مدیر مرکز گســترش ســینمای 
مســتند، تجربی و پویانمایی شورع مجدد راه هنر و تجربه 

را اعــلام کرد. وی در اظهار نظری گفته بود که گروه »هنر 
و تجربه« حفظ و بیشــتر حمایت خواهد شد و واژه »هنر 
و تجربه« ســرمایه ســازمان سینمایی اســت و به کشف 
استعدادهای بسیاری منجر شده، پس مهم است که حفظ 
و حراست شود. آنچه نباید لطمه بخورد، تداوم نمایش این 

فیلم ها برای مخاطبان است.
بــه گفته حمیدی مقدم با قــول و حمایت محمد خزاعی 
هیچ وقفه ای در جریــان نمایش فیلم های »هنر و تجربه« 
نخواهیم داشــت و حتی به ســالن های نمایش هم اضافه 

خواهد شد.
هنر و تجربه با همه ی اشــکالات اجرایی اش، این ویژگی را 
داشــت که می توانست فارغ از هر گونه نگاه سیستماتیک 
و تولیدی و اقتصادی به سینما نگاه کرده و حامی جریانی 
باشــد که اغلب با ســرمایه های خصوصی و شخصی نوید 

تجربه های تازه در سینما را می دهد.
در آن زمان بســیاری از منتقدان سینمایی قائل بودند که 
سازمان سینمایی در عمل یکی دیگر از بسته های حمایتی 
دولت از جریان خصوصــی را با این تصمیم خود به بخش 
دولتی واگذار کرده و باعث اتمام و یا تضعیف عملکرد هنر 

و تجربه خواهد شد.

هنر و تجربه در مسیر رشد تا اوج
بعد از راه اندازی مجدد سینما هنر و تجربه امروز این گونه 
از آثار تقریبا در بهترین شــرایط خود قرار دارد، به تازگی 
دو سینما به مجموعه ســینماهای هنر و تجربه در کشور 
افزوده شده و تعداد ســالن هایی را که به اکران آثار هنر و 

تجربه می پردازند را به ۲7 سالن رسانده است.
جدا از این موارد نگاهی به آثار حاضر در گروه ســینمایی 
هنر و تجربه گواهی برای رونق تولیدات آن است، »مقیمان 
ناکجا« به کارگردانی سید شــهاب حسینی بازیگر مطرح 

کشورمان یکی از این آثار اســت، فیلمی که با افتاحیه ای 
بــزرگ اکرانــش را در هنر و تجربه آغاز کرد تا نشــانی از 
اهمیتی باشد که هنرمندان به سینمای هنر و تجربه دارند.
مســتند »کاپیتان من« به کارگردانی سیاوش صفاریان پور 
و بــا تهیه کنندگــی و حضــور بهــرام رادان یکــی دیگر 
 از ایــن آثار اســت که در گروه ســینمایی هنــر و تجربه 

در حال اکران است.
جدا از حضــور بازیگران چهره در این ســینما آثاری هم 
وجود دارد که مخاطبان بســیاری را حتی به نســبت آثار 
سینمای بدنه به سالن های سینما کشانده  است، برای مثال 
سینمایی »پسر انســان« تا امروز با اکران در ۱7۲ سانس 
۵ هزار و ۱6۸ مخاطب داشته و این یعنی به طور میانگین 
در هر ســانس ۳۰ مخاطب داشته و در مجموع بیش از ۲ 

میلیارد تومان فروش داشته است.
این در شــرایطی است که در ســینمای بدنه کشور »شهر 
هــرت« به عنوان دومین فیلم پرفروش جدول با ۲۵ هزار و 
۱۹۲ سانس ۹66 هزار و ۵۳۲ مخاطب داشته که این عدد 
نشان دهنده میانگین ۳۸ نفر در هر سانس است که فاصله 

زیادی با »پسر انسان« در هنر و تجربه ندارد.
همه اینها نشان دهنده رشد سینمای هنر و تجربه به عنوان 

بعد غیر تجاری سینمای ایران است.

حمایت کنید، نتیجه می گیرید
گروه ســینمایی هنــر و تجربه جدا از موارد بیان شــده و 
فارغ از کارگردانانی که از اســاس علاقه مند به فعالیت در 
این گروه هستند و اکران آثارشان را در همین گروه انجام 
می دهند مســیری مهم و قابل اتکا برای ورود فیلم سازان 

دغدغه مند به سینمای بدنه کشور است.
رونق در هنر و تجربه می تواند به رونق رد ســینمای بدنه 
هم کمک کند، در شــرایطی هم که امــروز توجه به آثار 
معناگرا در مارکت درگیر گیشه سینمای بدنه مغفول مانده 
و حتــی ذائقه مخاطب تغییر کــرده و فیلم هایی که هم از 
لحاظ سینمایی و هم از لحاظ محتوایی قابل اعتنا هستند 
به فروش کمی در ســینما دست پیدا می کنند به نظر هنر 
و تجربه فضا و بســتر مناســبی برای رشد این گونه از آثار 
اســت. قطعا رونق آن می تواند به ذائقه سازی درست برای 

مخاطب هم کمک کند.
ســهراب صباغیان در این رابطه نوشــته اســت: »ساختار 
فیلم های گروه هنر و تجربه به شــکلی اســت که نباید از 
آن ها انتظار فروشی رویایی مشابه فیلم های سینمای بدنه 
داشــته باشــیم. این فیلم ها اساســاً برای اقشار خاصی از 
ســینماروهای ایرانی اکران می شوند که انتظارات متفاوتی 

از یک فیلم سینمایی دارند.
فلســفه تاسیس گروه ســینمایی هنر و تجربه این بود که 
فیلم هایــی تجربی ســینمای ایران که توانایــی رقابت با 
فیلم های تجاری در گیشــه را ندارد به طور جداگانه اکران 
شــود. تمام فیلم هایی کــه در گروه هنــر و تجربه اکران 
می شــود نیاز به حمایت بیشتری از سوی نهادهای دولتی 
دارد. حمایت از ایــن فیلم ها چند مزیت دارد. اول این که 
باعث ارتقا سطح فرهنگی تماشاگران سینما می شود. دوم 
این که باعث می شــود تا کارگردانان ســینمای از ساخت 
فیلم های جســورانه نترســند و برای ساخت فیلم به سراغ 

تجربه های تازه بروند.«
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سینمای »هنر و تجربه« در مسیر پیشرفت

مجید مجیدی مدیر رویداد عاشورایی »تصویر دهم« در آستانه برگزاری سومین 
دوره این رویداد بر استقلال آن تأکید و هدف »تصویر دهم« را انعکاس نگاه امام 

حسین )ع( ذکر کرد.
به گزارش مهر، نشست رسانه ای ســومین رویداد فیلم کوتاه عاشورایی »تصویر 
دهم« با حضور مجید مجیدی مدیر، محمد رهبر دبیر و بهروز شعیبی مدیر طرح 
و ایــده این رویــداد و همچینین با همراهی جعفر الدیب رییس شــبکه کربلا و 

نماینده آستان امام حسین )ع( صبح امروز دوشنبه ۲۲ مرداد برگزار شد.
در ابتدای این نشست پس از تلاوت آیاتی از کلام الله مجید، مجید مجیدی ضمن 
خیرمقدم به حضار، تســلیت ایام محرم و تســلیت ویژه برای حادثه تروریستی 
شــاهچراغ گفت: خوشــحالیم که امســال توفیق پیدا کردیم که سومین دوره 
ســوگواره را برگزار کنیم. البته باید امسال چهارمین دوره را برگزار می کردیم اما 

به خاطر شرایط سال گذشته فیلم ها به حد نصاب نرسید و برگزار نشد.
وی افــزود: این رویداد را ما از اول با این نیت شــروع کردیم که در این مســیر 
جریان ســازی کنیم و اخلاق حســینی، وجــوه عدالت طلبی امام حســین )ع( 
را به منصه ظهور برســانیم. ما فقــط دنبال این نبودیم که صرفاً آثاری برســد 
و رویــدادی برگــزار کنیم بلکه به دنبال این بودیم که جریان ســازی کنیم و به 
تولید برســیم که امسال بحث تولید را به شــکل جدی پیگیری کردیم. ما بنای 
جدی داریم که از تولیدات حمایت کنیم از همین جا از همه سینماگران دعوت 
می کنــم که اگر ایــده و موضوعاتی دارند به دبیرخانه ارســال کنند و ما از آثار 
برتر حمایت جدی خواهیم کرد. امســال خوشحالیم که در خدمت فیلمسازانی 
 همچون رضا میرکریمی و بهروز شعیبی هستیم که به صورت جدی در کنار مان 

خواهند بود.
محمــد رهبر دبیر این رویداد هم توضیــح داد: امیدواریم بتوانیم تولیدات فاخر 
و قوی را دریافت کنیم ایده هایی که ســال گذشــته ارسال شده بررسی خواهیم 
کرد این آثار توســط آقای شعیبی بررسی می شود و افرادی که ایده ها را تا هفته 
آینده در سایت بارگذاری کنند داوری و در صورت مقبولیت مورد حمایت خواهد 
گرفت. ما امسال آثاری تا ۱۵ دقیقه را می پذیریم. آثاری که سال گذشته داوری 
نشــدند، در صورت پذیرش داوری می شوند. شــعار ما »از حسین )ع( آموختم« 
اســت در نتیجه از هر موضوعی که درباره اخلاق و منش آن حضرت است آثاری 
را می پذیریم. با توجه به اینکه اربعین نزدیک اســت از آثاری که امسال در مسیر 

پیاده روی اربعین تولید شوند استقبال و داوری می کنیم.
ســپس بهروز شعیبی کارگردان سینما و مدیر طرح و ایده این رویداد هم عنوان 
کرد: از مجموعه »تصویر دهم« تشــکر می کنم که مــن را پذیرفتند. عنوان این 
جشــنواره و حضور استادان برای من موهبت است. ارتباط و نگاه خوبی که دبیر 
جشنواره با آقای مجیدی دارند این فضا را ایجاد می کند که ابعاد مختلفی درباره 
امام حســین )ع( و اتفاقات تاریخ زمانه ایشــان در این رویداد ببینیم. بخشی از 
طرح ها از ســال گذشــته به دست ما رســیده اما امیدوارم ایده های دیگر هم به 
دســت ما برسد. مقوله تصویر و سینما سال ها از اهالی قلم عقب است و به نظرم 
این فضا می تواند ما را به شــکوفایی در فضای تصویــر نزدیک کند. از نگاه های 
مختلف اســتقبال می کنیم و این اولین قدم ما برای نگاه متفاوت به امام حسین 

)ع( خواهد بود.
جعفر الادیب رییس شــبکه کربلا و نماینده آســتان امام حسین )ع( هم اظهار 
کرد: تولیت آســتان امام حســین )ع( نــگاه ویژه ای به مقوله ســینما دارد و بر 
چنین رویدادهایی تاکید دارد. امســال آثاری از عراق خواهیم داشت و در عرصه 

بین الملل می توانیم فعالیت بیشتری داشته باشیم.
ســپس رهبر بیان کرد: مــا در حال مذاکره با انجمن ســینمای جوانان ایران و 
حوزه هنری هســتیم که با همکاری دوستان از پتانســیل سینماگران استفاده 
کنیــم، طرح هــا را بگیریم و از این ایده ها اســتفاده کنیــم. تفاهم نامه ای هم با 
دانشــگاه هنر تربیت مدرس در حال امضا اســت که به عنوان پایگاه دانشجویی 
این رویداد فعالیت کند. یکی از اعضای هیات علمی همین دانشگاه هم به عنوان 
هیات داوران حضور خواهد داشــت ضمن اینکه ما دست یاری به سمت هر آنکه 

علاقه مند به همکاری است، دراز می کنیم.
در ادامه مجید مجیدی هم گفت: ما به جایی متصل نیستیم، مستقل خواهیم بود 
تا نگاه امام حسین )ع( را منعکس کنیم از همین رو از همه ظرفیت های فرهنگی 

کشــور از جمله مساجد و.... استفاده خواهیم کرد. تاکید داریم که این جریان به 
هیچ کجا وابســته نیست بلکه عشــق و علاقه جمعی از عاشقان امام حسین )ع( 
باعث بناگذاری این رویداد شــده است البته سیاست های هیچ کس و هیچ نهادی 

به ما سایه نخواهد انداخت.
مجیدی درباره خطوط قرمز این رویداد مطرح کرد: تفسیر سیاسی از این رویداد 
نداشــته باشید، بگذارید آثار بدون هیچ تفسیری حضور پیدا کند بعد درباره خط 
قرمزها صحبــت کنیم در زمان حال هیچ خط قرمزی وجود ندارد، خط قرمز ما 
تنها این اســت که در محدوده و تفکر آقا امام حســین )ع( باشیم. ما خودمان را 

محدود به چیزی نکردیم.
وی گفت: ما فعلًا داریم بذری را می پاشــیم و می خواهیم بســتری را برای این 
فیلم ها فراهم کنیم ما می خواهیم فتح بابی شــود تا یک سری آثار ساخته شود 
که مســیر باز شــود. وقتی صحبت از وقایع تاریخی می شود همه ما ذهنمان به 
ســمت خود واقعه می رود ولی نســبت به امکانات سینمایی کارهای ما می تواند 
فراتر باشــد. مبنای هــر آنچه در حادثه کربلا پیش آمده بــر اخلاق بوده و این 
موضوع برای ما اهمیت دارد امیدواریم این رویداد در ســال های آینده ظرفیتی 
برای کارهای بلند فراهم کند. این حرکتی است که ما شروع کردیم و قطعاً فعلًا 

باید در حوزه فیلم های کوتاه و مستند حرکت کنیم.
رهبــر درباره مبلغ حمایتی عنوان کرد: مبلــغ حمایت بنا به کیفیت اثر متفاوت 
خواهد بود. مبلغ خاصی را در نظر نگرفتیم اما حداقل حمایت ۳۰ میلیون تومان 
اســت اما حداکثر حمایت را بعداً اعلام خواهیم کرد. برای سال های آینده برنامه 

اکران در مسیر پیاده روی اربعین داریم اما امسال چنین برنامه ای نداریم.
شــعیبی درباره اقتباس ادبی در آثار توضیح داد: ادبیات و ســینما حوزه نزدیک 
به هم هســتند که البته هنوز در کشــور ما پیوندی میان آنها نیست. صحبت از 
این موضوع هم مربوط به دوره های بعد می شود. ضمن اینکه تمام تلاش ما برای 
ســاخته شدن آثار است درواقع ما قرار نیست سنگ اندازی کنیم پس هر کمکی 
که برای اجرایی شدن یک فیلم از دست مان بر بیاید، انجام خواهیم داد. امیدوارم 
این جشنواره نشردهنده مضامین مختلف باشد و بتواند جرقه ای برای فیلم هایی 
باشــد که با مخاطب عام طرف است. تمام تلاش ما برای ساخته شدن فیلم های 
بهتر است. حتی دوستانی که ایده های خوبی دارند اما نمی خواهند آنها را بسازند 

سعی می کنیم این دوستان را به سینماگران متصل کنیم.

مجید مجیدی:

 هدف »تصویر دهم«
 انعکاس نگاه امام حسین )ع( است

 رشیدپور با »سیم  آخر«
 به تلویزیون برگشت
بازگشت چند مجری سابق صدا و سیما خبرساز شده است.

چند روزی اســت که خبر بازگشــت رضا رشیدپور مجری با ســابقه تلویزیون، 

بهمــن هاشــمی و محمــد رضا گلــزار بــرای اجرای برنامه منتشــر شــده و 
 اکنش هــای متفاوتی هم داشــته اســت اما بازگشــت آنها اتفــاق خوبی برای

صدا و سیما است. 
رضا رشــید پور که آخرین اجرای خود را در مستبقه سیم آخر داشت، قرار است 

سری جدید مسابقه تلویزیونی »سیم آخر« را اجرا کند.
محمدرضا گلزار دیگر چهره ای است که آمدنش به تلویزیون خبرساز شد. او نیز 

این روزها اجرای برنامه پانتولیگ را برعهده دارد؛ مســابقه تلویزیونی با محوریت 
پانتومیم که در آن، شــرکت  کنندگان در قالبی جذاب و ســرگرم کننده با هم 

رقابت می کنند.
بهمن هاشــمی مجری قدیمی تلویزیون هم قرار است با »میدون« به تلویزیون 
بازگردد. بهمن هاشمی که ۳ سال از فضای اجرا و تلویزیون فاصله داشته امسال 

با »میدون« به تلویزیون باز  می گردد.


